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And.  what  would  ;ir.   Bates  and Hr.   Oampbell  have  said  and what  cam

the  fieverend  Dr.   0larence  T}me  .i7ilson  and  Bet.nle  Babcock  say  in  answer  to

the  following  letter  received  by  me  from  a  Xenfuc]dan  who  is  positive  tiat

until  1924  he  :mew John  St.  Helen-13ooth  in  the  living  flesh:r      Bear  in  mind

that  l`!I's.   Babcock  and Dr.  Wilson  already naive  accepted  the  Bates'  z"mny  of

David  George  as  St.  Helen  and John  Wiltos  Booth.

'"arch  24.  1926.

''I)ear  Sire

''In  the  early  part  of  last  year  some  articles  appeared  in

your  paper  (Phe  Dearborn  Independent )   dealing  with  the

question whether  John  -,+Jilkes  was  killed  a.s  is  the

general  belief.    Phe  a,rtioles  were  able  but  based  on  the

testimony  of  the  men  that  brought  back  the  dead  body.   I

commenced  to  investigate  more  than twenty-five  years  ago

a  man  who  came  into  I{entuclry  tramping  more  than  fifty  years

ago.  whom  the  people  suspected  of  being  J.  W.   8.   from  the

begirming.     I  saw  Booth's  picture  in  1901  and  mag  oonvlnced

that  the  snspicion was  based  on  fact.     I  have  investigated

the  subject  at  intervals  from  that  day  till  this,  and  from

my  study  of  the  man himself,  his  character,  his  fom.  his

feature.  his  voice.  his  speech,   soars  on his  face  and neck.

broton  ankle  and other  things  I  have  learned  about  him.

this  is  the  only  conclusion  I  could  fom.    Ho  escaped.  was

a  sailor  for  five  or  six years  turned up  in Pexas  as  John

St.  IIelen.  cane  traxping  and  ragged  into  ifentucky.  taught
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School  for  forty-three  yea.rs,  retired  at  the  age  of  eigbty.  and  ined  in

1924  at  t+r.e  age  of  eighty  five.

''1  looked  him  over  Carefully  for  scars  and  mrks  of  identification

and  found  sufficient  rmmber  on  him  and  on  Booth's  pictures  to  convince

ansr  reasonable  person  beyond  a  question  of  a  doubt  that   the  suspect  was

really  Booth.     I  can  see  the  mark  even  in tbe  magarine  picture  of  John

St.   Helen  that  tells  me  he  was  Booth.     The  mumngr  was  not.   it  don't  look

like  Booth  nor  does  it  have  the  scar.     I  have  been  trying  to  get  the

picture  or  aL  copy  of  the  picture  of  John  St.  H.elen  that  I  may  look at  it

with  a magnifying  glass  to  see  if  what  I  want  to  see  shows  plainly.

I  was  in  the  En=qui=r__e=r  Office  Christmas  talking  about   the  sub5eot  and Hr.

Pence  he  gave  me  your  name  and advised  me  to  write  to  you.  and  request  a

loan  of  the  copy  of  the  picture  he  thought  you  might  have,   and  aiithorized  me

to  mention his  name.     I  tried  to   borrow  tbe  picture  from llr.  Bates  fifteen

years  ago  and he  declined  to  loan  it.     I  sent  Hrs.  Bates  a  check  to  have

me  a  copy  made  and  she  declined  and  i aE £E± e=±y =a± EEL thL± E9=±£ £Eai ££±

±EgE E=L £Eei± p_i_a_t_ure=s  ffi±i Egg±E. Ia±± EL Ee±£E Eg=e. ±E± jiaE.

If you  will  loan me  the  c6ny,  if  you  have  it.  I  will  return  it  ln  a  short

time  and  let  you  lmow  the  result  of  the  investigaticln.

"I  hope  that  you  have  the  copgr.     (I  see  you  printed  it  in  the

Independent)  and  trjat  you  don't  think that  I  an  asking  too  inch  when  I  ask

you  to  loan  lt.''

The  picture  was  fonrarded  and  then  in  a  few  dagrs  was  returmed with

a]iother  letter  from  this new  explorer  in  the  realms  of nythlcal  Boothsiana.

The  place  of  residence  and  name  of  the  writer  is  omitted  that  we  may  not

undnly execute  "r.  §t.  Helen's  family."

i__------_±_-:_--=±-----:i-:`-----:-i-=i-===::is-:--:-::==-i==::_-=i=:_=:-:_-__:-:iE-:-i-_----------i__-



WApril  28.   1926.''

"Bea,r  Sir:-

''1  am  returning  your  print  of  John  St.  Helen  to  you.

I  found  all  I  expected  to   find  and  even  more.     I  have  been  investi-

gating  for  twenty-five  years  at  intervals.     I  studied him  carefully

for  marks  of  identification  in  order  to   be  able  to  prove  beyond  a

question  of  a  doubt  that  he  was  Booth.     As  soon  as  I  saw  St.  Helen's

picture  I  was  sure  t}:at  it  was  the  picture  of  Booth.     I  Can  prove  it

now.     If  the  general  likeness  and  tco  marks.  very  distinct.  will  prove

it.     You  make  the  mistake  and  Shemerd  makes  the  mistake  of  believing

the  lies  of  those  men  that  brought  back  the  body.     Their   story  if  tine

would  naturally  cause  us  to  believe  that  he  was  Captured.

''1  have  written  the  story  of  ny  investigations,   and  the

only  thing  that  keeps  me  flom  publishing  it  is  the  family.    He  riad  the

crippled  left  foot  and  seven  marks  about  the  fa.oe  and.  neck.     I  have  a,

picture  of  him  but  a.s  fate  could  have  lt,   it  only  shows  tiro  marks  and  those

not  very  conclusively.     But  the  family  I,as  numerous  pictures  and  if  I

Can  get  hold  of  them  I  can  chow  conclusively  that  he  was  Booth.     I  found

only  one  difference.     Booth  had  a  disfigured  right  ear.    lay  man's  ear

was  disfigured  but  not   so  rmich.     I  discovered  the  blemish  on  the  man  himself

first.     I  tried  to  get  Harper's  to  get  behind me  financially  so  I  could

do  a  little  more  research  cork.    But  in view  of  the  findings  of Hr.

Shepherd  they  trould  go  no  further.

''Booth  escaped.  was  a  sailor.   turned  up  in  Texas  and  died

in  Kerfuctry.       I  am  the  one  man  in  the  world  tliat  can  or  at  least  is

interested  in  esta,blishing  tr,e  fact.     I  would  like  to  make  some  money  out

of  \what  I  Imow  if  possible.   I  `rould  like  to   do   it  and  not  lose. the  friendship
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of  the  family.     I  irould  like  to   get  hold  of  Several  of  his  pictures.  here

in  ltentucky,  and  several  of his  younger  pictures  and publish  them  along with

St.  Helen's  picture  calling  attention  to  the  same  marks  I  find  on  all  three.

q!hese  together  with  the  story  of  ny  investigations  ought  to  be  interesting

enough  to  sell.     I  have  one  picture  but  it  is  in  another  part  of  the  state.

I  can  send  it  to  you  in  a  month.     I  ]mow  where  I  carl  get  another,  but  the

position  is  not  just  what  I  need  to   show  what   I  want.

'tHe  was  a  tconderful  man.     T/ould  ha;ve  made  an  ideal  collage

presid.ent.     He  came  into  }{entucfty  traxping  and was  suspected  from  the  first

of  being  Booth,   but  I  happened  to  be  the  only  one  to  get  interested.

Ill  want  to  thank you  for  letting  me  have  the  print.     I  tried  to  get

it  from  Bates  fifteen  yea,rs  atgo.     If  he  had  sent  it   to  me  I  might  ha.ve  let  him

come  up  and  see  his  marl.     I  leaned  from  your  article  that  Booth  had  not  re-

covered  from  the  throat  or  bl.onchial  affection  which  Clara E  Iiachlan  mentioned

as  threatening  his  future  on  the  stage.     I  veuld  like  to  ]mow bls  birthday.

who  his   sweetheart  was.  where  he  went   to   school.  and  a.  few  more   things  to   Com-

plete  ny  resea,rch.    }thovirig  a  thing  like  t}]at  and proving  it  are  two  different

propositions.     But  I  am  at  tr.e  place  now  whjere  I  oar  prove  it.  or  else  establish

sufficient  facts  to  justify no  other  conclusion.     I  suspect  that  you will  think

that  I  am  insane  but  yon  should not  for.  you  lmow  it  is  a  question."

And  we  may  add  that  this  i{entucky  discoverer will  tell  his  children

and  they  will  tell  theirs until  all  Ifentuc]ry  will  ]mow  in  tva  ol.  three  generations

that  John  ,-/ilkes  Booth  died  and was  hiried  in  their  state  in  the  year  1924.

Althougr]  I  published  in  a  series  of  maga,zine  articles  what  I  feel  the  unbiased

would  consid.er  as  ample  proof  that  the  man  captured  ty  the  Government  April  26.

1865.  was  John  Wilkes  Booth,   the  I{entucklali  whose  letters  have  just  been  quoted

has  not  accepted  them.     1Teither  has  an  Ardmore,  Oflahoma man  who  wrote  as  follows

try  i2,  1925.



-5-

"  I  have  read  the  story  of  John  Ti/ilkes  Booth  with  inch

interest  but  I  am  not  convinced  that  your  story  is  true.     In  I.]ovember

1872  at  iH.elena.  Arkansas,  when  I  was  seventeen years  old.   I  fell  in

company  with  a  man  ty  the  nane  of  James  Bentley,   and.  I  lived  with  him

just  one  year.   leaving him  ln  liTovember  1875.    At  trjat  time  he  was  living

with  his  family  near  Red fork.   in  Decha  County.  arkansas.  near  the  mouth

of  the  Arlcamsas  River.

''James  I,entley  cia,imed  to  have  been  a  quarter rna,step  sargent

ln  the  U.  S.  Amp  stationed  at  :.7ashington  at   tr.e  time  fincoln  vras

assassinated.    That  he  ]mew  Booth  by  sight  just  as  well  as  he  ]mew  President

Lincoln.     mat  he  seen  the  body  of  the  dead nan  who  was  brought  to  =i7astington

a.s  that  of  John  ',I/ilkes  Booth  a.nd  that  lt  vras  not  Booth,   and with  the  exception

of  being  tr.e  sane  coxplexion  it  had  no  resemblance  to  Booth.     That  the  body

waLs  identified  by  several  persons  as  being  that  of  a young  confederate

surgeon.     That  tr.e  body was  taken  at  night  and weights  attached  to   it.  and

snnk near  the  mouth  of  the  Potomac  .diver.    mat  e±|   \t/astington  Officialdom

]mew  Booth  was  never  captured.    James  Bentley Has  a  strong  partisan  repub}1oan

and  bitter.ky  anti-Southern.

''1  have  heard  him  tell  this  story  about  Booth  many  times  to

different  parties,  and he  always  told  it  the  same  way.

''Thile  I  mos  young  at  trie  time  becoming  18  years  old  in  July  1875.

I  vras  pretty well  educated.  a  gcod historian.  and  had  read much  of  the world's

best  literature  at  that  time.    I`To  one  could hear  Bentley  tell  his  story

without  being  ixpressed  that  Bentley felt  sure  of  its  truth.W

It  is  not  a mtter  of proof with  the  uriters  of  letters  like

this  but  of  feeling.     They  want  to  believe  the  unsupported  tales  of  some

acquaintance  who  Cannot  chow any  connection  whatever with  the  affair  other

than  their  own  rambling  statements.
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I  have  a  letter  dated  llay  6.   1926.   from  a comae  in  HQntgpmery,

Ale,bama,  who   says  that  J.   I,i/ilkes  Booth was  the   founder  of  the  original  Hi

KluE  I{=1an!

In  the  I'Tew  Orleans  giEgE Pie__aFT_ne  for  April  5,   1925.   is  a  story

headed  f'Was  this  ffioemater  John  '.Vilkes  Booth?ll    mrs.  E1.   P.   Franklin  of  428

CaThoun  Street  i?ew  Orleans,   is  claimed  to   be  t'fully  convinced  that   'Happy  Jack'

was  none  other  than  John  ',7ilkes  Booth."    According  to   tthe   story,   in  1897.  If rs.

Franklin,  `thile  attending  court  session  in  i?ewidrk.  Oklahoma,   in  order  to  obtain

a  divorce  from  her  husband,  also   attended  a  dance  where  she  net  an  ''Itinerant

Cobbler"  .rmown  as  "Hapny  Jack.   the  Shoemaker  of  I{ewkirk"  and ]morm  also   as  D.  E.

George.  a  violinist.     On  this  occasion,   "IIappy  Jack"  played  the  "Blue  Danube''

and  other  Stra;us  `iJaltzes  for t.rie  dance.     ''He  was  a  fine  violinist,"  declares  Mrs.

Fran]din,   "Having  a  large  dance  repertoire  and  most  conversant  with  cia.ssics.W

''He  was  dressed."  so  her  Story  goes.   ''in  black  broadeloth  and with  white  tie,

her  the  stilted  diction  of  the  most  conventional  school.  his  manners  were  princely

and  when  I  loo]aed  at  his  expensive  and  scriipulous  attire."    Mrs.  Franklin  is

reported  as  saying,   t'I  wondered  how  it  could  be  that  a  supposedly  poor  choemater

could  present  so  pretentious  an  appearance."    Hrs.   Fran'din  describes  this  pa,ragon's

physical  characteristics  ty  declaring  trjat  he  ha,d  "not  become  a victim  of  environment
•  or  roughened  by  contact  with  tr.e  cmdities  of  the  'i/est,''  and  that,   ''He  wa,s  a  man

of  striHng  personality.  high  intellectua,1  forehead,  flashing  black eyes  and  iron

gray ha,ir  that  he  habitually  stroked  backward."    ''Htrs.  Franklin  recalls.  ''the

story  states  ''tha,t  time  had  dealt  very  kindly  with  'Ha,pry  Jack'  and  that  'The  was

a cripple  and  llxped  rather painfully. ''

And  then we  learn that  Lfrs.   Fran]alin  has  read  the  Bates  Claims  and

that  "Hapny  Jack"  committed  suicide,  January  7.   1905.   in Enid.  bnt   she  d.oes  not

tato  advantage  in  any  way  of  the  lapse  in  time  between  that  date  and June  13th
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when  the  records  stow  that  David  Geol.ge  left   "this  mad.  mad  world.W   .

John  St.  Helen  lived  and  so  did  David  George  but  whether  they  were

each  other  remains  unproved  and  tr.at  either  was  John  -'.Jiltos  Booth  is  ixpossible.

'That   there  was  some  man  or  men  in  the  Southwest  who   looked  like  John

-,/ilkes  Booth  is  undoubtedly  triie.    hmstachios  and black  hair  have  not  become  a

Honor,oly  at  any  time.    That  at  least  one  inn  was  in  the  habit  of  promiscuously

"confessing"  to  the  Booth  identity  is  also  tine.    A:r.   Ba,tes  and his  disciples

have  placed  emphasis  on  tr.e  seeming  secretiveness  atterdamt  on  the  maHng  of

these  confessions  and irould  lead  tr.e  public  to  believe  that  this  secretiveness

is  in  itself  confirmation  of  the  tales.  Too  many,  rjovever,  ha;ve  come  forward

with  the  a,ssertion  tha.t   similar  confessions  were  made  to   them,  thus  destroying

the  exclusiveness  and value  of  the  Bates'   claim  that  St.   IIelen  (  or  David  George)

was  attexpting  to  conQea.1  his  Booth  identity.    The  very  mltipliclty  of  these

confessions  vitia,tes  tlteir  value.

Mr.   T'X",   alia,s  John  St.   IIelen,   et  cetera,   may  have  rmrdered   someone

as  he  Claimed.     In  his  moroseness  wl]y  should  he  not  vicariously  cc\nfess  to   it

by  saying  that  the  victim  was  Abraham  I.incoln?.  That  was  safe.     He  bore  re-

semblance  to  and  was  at   some  time  "recognized"  as  John  `'`7ilkes  Booth.     He  was

cognizant  of  the  esca;pe   stories  starting  soon after  Booth's  death,   for he  could

not  have  easily  missed  those  prblisbed  late  in  1866  and  early  in  1867  1n  many

of  the  metropolitan  newspapers.  which  declared  that  Booth  vas  hidden  away  in

the  island  of  Ceylon.

Occasional  a.doption  of  the  Booth  identity  by  Mr.   ''X"  became  a,  convenient

excuse  for  loavilig  his  wife  in  Iennessee.     It  was  an  excellent  confession  to

tell  Bates,  the  boy,  yet  iri his  teens.   in  order  that  he  might  a.wold  the  dis-

closure  of his  actual  identity.     But  he  did  not  then  fool  Bates,  who  &t  that

time  accepted  the  "confessionw  at  its  real  north.     Years  later.  hocever.  Bates,

now  a  Memphis,  Tennessee.   resident,   became  familiar  with  the  1895   stories  about
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Dr.  Armstrong  (his  scrapbook  contained  clipping  telling  t:nat  story).  He  then

saw  the  Dane  story  in  1897  and  was  convinced  that  there  might  be   some  basis

in  fact  for  St.  Helen's  ''confessionw  and he  began  to   reconstruct  this  in  detail

with  the  aid  of  the  yams  he  had  reed.     But  where  tr,e  ''confession"  ends  and

the  tales  begin  is  a  problem  that  even  he  could  not  solve.

The   suicide  of  David  George  in  1905  and  the  disclosure  of  his  1910

''confession"  to  MI's.   Haxper  was  final  oonfirma.tion  to  ner.   Bates  who  then  began

to  as.sist  in  the  correction  of  history  try  askirig  that  George's  hair  and  mstache

be  combed  in  the  approved  Booth  style.     There  beirig  no  death-bed  confession.  one

was  invented  and  the   suicide'.s  life  lengthened  by  a  dsry  that  he  might  have  trie

opportunity  to  rna.]so  it  in  all  detail.    A  letter  and wire  were  concocted  to  prove

a  connection  between  St.  Helen  and  George.    Unfortunately  1)oth  wel.a  ''lost."

A newspaper  d.escription  of  David  Geor6ng's  handwl.iting  was  altered  to  mate  it

more  nearly  fit  a  description  of  the  permanstip  of  John  ','/ilkes  Booth.     Oon-

firma.tion  of  the  identity  was  sought  from  Joseph  Jefferson  and  others.  and

gained  ty  misquotation.     Attempts  were  then  mde  to  voa;ve  all  tl}e  Booth  escape

stories  into  one  connected  whole  and  apply  them  to   the  one  man.

Tho  will  be  accepted  as  John  T,J-/ilkes  Booth  should  we  find  any  well

founded  doubt  that  he  rna,s  not  killed  at  the  Garrett  place?    `tt/ill  it  be  the

''Island  of  Ceylon  man'';  Dr.  Armstrong;   "Mr.   Bickford";   ''Enos,   the  Great  South

A}nerican  Actor";  John  St.   Helen  -either  Hr.   BaLtes'   or  the  Xeritrokian'sW:   Sam

Colonna's  shipmate;  David.  George;   "Hapmr  Jack,   the  crippled  shoemalaer  of

Newkirk"  or  some  of  the  other  claimants,  each  of  whom  ha;ve  a  following?

In view  of  this  question  let  us  again  exanfine  tr.e  proofs  of  the  April

26.  1865.  captnre  and  sumarize  the  testimony  that  proves  beyond a  reasonable

doubt  that  John  Wilkes  Booth  m3t  his  lag;t  tragic  end  at  Richard  Henry  Garrett's

farm  about  three  miles  from  Ports  Conway  and  Royal  in  Carolire  County,  Virginia.

Before  the  capture  Secretary  Stanton  had  been  advised  from  Baltimore!
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''The  following  marks  are  upon  the  person  of  Booth  ty  ithich  he  may

be  recognized.     On  his  right  arm are  the  initia.1s  of  his  name."   (2)

Booth  identified  himself  to   Colonel  Cex  and  Thomas  Jones  by  these

initia,1s  (3)   and  also  to  the  Confederate  officers,  Jet.   Bainbl.idge  and  fuggles

at  Fort  Royal.     (4)  The  initials  were  seen  ty  members  of  the  Garrett  family.

(5)  Robert,  one  of  the  younger  Garrett   sons,  who  became  a  preacher,   said  in  a

letter  dated  Liay  19.   1890.  when  the  Dr.   Armstrong  claims  were  brought  to  his

at t ent i on : -

llThe  identification  of  the  dead nan's  body was  coxplete.   standilig

ty  I  saw  it  done.    First.   the  picture  of  the  young  actor.  so  well  ]mown  every`there.

was  laid  ty  the  dead man's  fa,ce.     God rover made  two  men  so  exactly  alike.

Then  point  ty  point,  the  |]I.inted description held  in  the  hand  of  the  detective.

was  verified.    The  height.  color  of  hair,  eyes,  all  exact,  every soar  and mark.

Then  the  crowning  evidence.   on  the  arm  of  the  dead  man  was  his  name  in  India

ink,   done  long  years  befol.e."   (6)

The  pursuing  officers  had  been  furmisted  with  descriptions  of  Booth

and Herold  ty  General  I.  a.   Baker  and  coxpl.ed  those  of  Booth  with  the  dying

man,

Miss  Holloway.   the  thil.ty-two  year  old  school  teacher,   living  at  the

Garrett  place,  was  there  during  the  tso   a.ays  Booth  I.emained  and  was  a witness  to

his  dea.tit.     \.*then  interviewed  for  the  Augusta,   Georgia.   Chronicle  in  1897.   she

said  she  had  never  doubted  his  identity.  that  he  had  a  striking  face,  which  could

hardly  be  forgotten:  that  the  comparison with  his  pictures  satisfied  her  at  the

time  and  that   she  ha,d  since  exarined  other photogra;phs  of  Booth  a,nd had  not

changed  her  mind  as  to  his  right  identity.     (7|

J.  H.  Peddicord.  the   sergeant  in  charge  of  the  body  on  board  the  Hontauk.

noticed  the  initials  (8)  arid  on  board  this  gunboat,   the  body  was  identified  from
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0.  H.   C)1droyd.  being  drly  sworn.  deposes  a,nd  says  that  he  resides
at   516  rJ}enth  Street.  N.  ',7„   bei]ng  trie  house  in  which  Abraham  I,incoln  died.   and
that  since  Iiincoln's  first  canpalgn  for  tHe  presidency  he  has  been  a  collector  of
Lincolnia,  and  that  about  thirty  years  ago  he  remved  his  collection  to  the
District  of  Columbia  and has  occupied  the  house  whel.e  lincoln  died  since  that  time.
"a,t  when  he  moved  to  -,?ashington  thirty  years  ago,  he  realized  that  at   some  time
there  might  be  a  controversy  as  to  whether  or  not  John  1¥Jiltos  Booth,  the  assassinator
of  dbrahaan  Lincoln.  was  actually  killed  as  generally  accepted,  or  if he  made  his
escape.    3#ith  this  in  mind.  he  called  on various  parties  in  Washington  who  had
fir.st  hand  information  about  this  matter.    Among  these  parties  interviewed was
]`Iarry  Ford,   the  son  of  John  I.  Ford.  who  was  the  proprietor  of  Ford's  theatre  -
where  I,incoln  waLs  shot.   and  he  also  called  on  a,nd  interviewed  ££r.   Eucldngham.   the
door]aBeper  of  Ford's  "eatre  when  Ijincoln  was  assassinated.    Mr  Harry  Ford  and
nlr.   Buckingham  both  advised  the  affiant  that  at  least  three  members  of  the  coxpany
that  was  playing  at  Ford's  theatre  on  the  night  Lincoln  was  shot  and  who  were
personally  acquainted  with  John  i7ilkes  Booth,  went  down  to  the  l]a;vy  Yard  and  wont
aboard  the  I:onitor  on  which  Booth's  I)ody  was  heing  kept  for  identification  and
that   these  three  members  of  the  company  who  went  doun  and viewed  the  body  separately
stated  that  there  was  tattoed  on  the  left  foream  of  John ','/il]sos  Booth  in  indelible
ink the  initials  J.  W.  8..  and  that  ]mowing  these  initials  to  have  been  on  the  left
forearm  of  Booth.   they  looked  for  then  to  make   sure  of  his  identification  and  found
them  there.    Affiant  further  states  that  Hr  Harry  Ford  and  £!r  Buoki-nghan  brought
these  three  parties  to  him.  and  tfaey  told  affiaut  of  this  fact.

About  twenty  seven  years  ago.   affiant  took  a,  trip  on  foot  over  the
route  which  John  `,-Jilkes  Booth  followed  doun  to   the  Garrett  farm  after  the  shooting
of  Lincoln,  and  that  when  affiant  reached  the  Garrett  home  he  apent  the  night
there  and met  two  of  the  sons  of  the  old  lit.   Garrett  who  resided  at  this  place
when  John  Jilkes  Booth  was  shot  there.    That  affiant  taltod  with  these  tco   sons,
and  they  advised  him  that  they had  just  returned  from  the  war  the  day  before
John  ..7ilkes  Booth  reached  their  home,   and  that  when  Booth  died  on  the  front  porch
of  trieir  none,   that  they  noticed  the  initials  J.  W.   8.   in  indelible  ink  on  his
left  forearm.

In  testimony whereof  affiant  has  horeunto  set  his  hand  and  affiy.ed
his  seal  this  lath  day  of Harch.  A.  D.1925.

(Signed|   0  H  Oldroyd   (SEAli]

United  States  of  J\merica,

District  of  Columbia.

I,   Clande  li  Poindexter,  a notary public  for  the  District  of  Columbia,
do  herety  certify  that  0.  H.   0ldroyd.  personally  ]moim  to  me.   appeared  before  mQ
and  executed  under  oath  the  above   statement  and  declared  the  sarme  to  be  true  to
the  best  of  his  ]mowledge  and  belief.     this  the  lath   day  of  March.1925.
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It  was  easy   for   those  viewi-ng  t+.e  body  of  Booth  to  mistatrLe  right

for  left  in  tl]e  case  of  arms  and  legs.   btit  not  for  St.   Helen,  who  as  the  alleged

"escaped  frooth"  said  his  right  leg  her  been  broken.

The  question  of  right  or  left  arises  also  in  cormection  with  the

tatooed  initials.     Ihe  ixportant  point  is  tltat  frooth  and  tr.e  body  her  ['J.  W.   B.W

on  one  arm.   of  which  there  can  be  no  question.     The  propondenance  of  testimony

is  in  favor  of  the  right  arm  or  hand.  as  the  location  of  the  marks.

In  addition  to  the  diary  and  pictures  of  actresses  taken  from  John

iyilkes  Booth's  i?ockets,   and  no  one  claims  they  a,re  false.  we  have  the  stick

pin  taken  from  his  undershirt  ty  Colonel  Conger  and  Ijieutena,nt  Baker  before  the

man  died.     On  this  was  ''Dan  Bryant   to  J.   i,'J.   Booth."     (10)   The  candle  covered

coxpass  taken  from  his  pocket  was  the  one  he  used  crossing  the  Potomac.     `,fas  the

coxpass  p`it  in  the  pocket  and  the  pin  in  the  undershirt  of  the  nythical  sub-

stitute  and  did  they  ta.ttoo  on his  arm  the  tell-tale  initials  ''J.  W.   B.'t?

There  is  no  question  as  to  the  identity  of  the  handwritirig  in  the  diary  taken

+   from  the  ca;ptured  man's  pocket.     At  the  Surratt  trial  and  ixpeachment  investigation

witnesses  testified  that  it  was  in  the  hand  of  John  Ttvillres  Booth.     Of  course,   the

diary  could have  been  in  the  possession  of  another  party.  but  taken  in  connection

with  the  other  points  of  ident.ification.   it   is  conclusive  additional  evidence.

The  man  shot  in  the  barn was  with  Herold  -was  lane,  acted  in  the  most

approved melodra,matio  marmer  and was  willing  to  die  rather  trjan  be  captured.

He  ]mew  the  penalty  of  capture  waLs.death  and  a horrible  death  a,t  that,   if  the

officers  skould  return  him  alive  to  r,7ashillgton.

fi7ould  "Fox,"  "Ifuddy,t'  "Roddy.''  or  someone  else  have  pl-eferred  to   come

out  and  fight,  a matter  of  certain  death,   rather  than  surrender  and  tritis  save  his

life  P5r  easily  proving  that  he  was  not  John  77ilkes  Booth?    And  did  this  imaginary

character  conveniently  brea.k his  leg  that  be  might  be  identified  as  the  assassin?

Jack  Garrett  testified  {`11)   that  when  he  entered  the  barn  on  command  of
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Colonel  Conger.   and  dema.nded  Booth's  surrender.   that  he  said,   ''If  you  don't

get  out  of  here  I  will  st]oot  you;  you  ha;ve  betrayed  me.     Get  out  of  the  barn

at  once!'He  raised  to  get  his  pistol  and  I  went  out  at  once."    ',too  but  Booth

would  Garrett  have  betrayed?     It 'could  not  have  been  a  man  whom  he  did  not

]mow  and had  never  seen.

`i-thy  should  any  other  than  Booth  say  to   the  whixpering  Harold,  who

wanted  to  surrender.   ''You  deemed  coward.  will  you  leave  me  now?  Go.   go,   I

could  not  have  you  stay  with  me."   (12)

The  dying  man's  words  acknowledged  his  identity.     "I  an  a  Cripple.   I

got  but  one  leg."  and  ''Tell  Hother  I  die  for  ny  country."    (13)  Had  he  not

]mown  that  the  Fed.eral  officers  were  cognizent  of  his  identity  he  would have

felt  it  necessa,ry  to  explain  who  he  was.

rme  Garretts  say  that  the  man  who  came  to   their  place  on  monday

was  the  man  who  was  shot   in  their  tobacco  ban  and  who  died  on  th.eir  front

porch  and  they  testified  that  after  the  Federal  troops  passed,  on  the  after-

noon  before  his  ca,pture  and  death.  this  same  man  riad  returned  to  their  house

from  the  woods.  had  supper  and was  then  sent  with  Herald  to  the  barn  to

sleep  that  night.

Jett  and  iTiollins  were  at;  the  death  scene.    Did  they  protest  that

the  wrong  man  had  been  killed?    Rollins  was  a  willing  grlide.     (14)  The  dying

man  asked  if  Jott  had  betrayed  him.     (15)  'tho  but  Booth  `rould  ha;ve  asked  this

question?

I,ieutenant  Edward Doherty.   at   the  Conspiracy  Trial  on may  22.   1865.

testified  (16)  that  IIerold  claimed  that  he  bald  met  'n`1r.  Boyd"  by  accident  about

seven  miles  from  -r~/ashington,   between  11  and  12  o'clock  on  the  night  of  the

rml.del..W     ''H®  said."  stated  Dcherty.   ''that  after  they  met   they  went  to  lfia,thlas

Point.   and  crossed  the  Potomac  there."    q}his  vas  ac]mdwledgment  that  the  l"r.

Boyd"  with  whom  he  came  to   the  Garrett  farm  was  the  man  who  was  killed  there
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and  whose  dead  body  the  officers  were  carting  ba,ck  to  '15/astington.     And Herald

had  told  IIloyd.  of  the  furl.att  Tavern,  the  three  Confederate  officers  and

others  that  '"r.   Beyd"  was  John  ','/ilkes  Booth.

The  actor wa,s  identified  further  on  the  gunboat  ty  the  description  of

a  sea,r  on  his  neck  caused  from  an  opel.ation  performed  by  Dr.  IIay  of  tr.at

city.     (17)    't'Jas  this  scar  magically  transferred  to  another?

The  body  of  the  man  on  the  #ontank had  a  broken  leg,   a  '.'Jashington  dispatch

to  the  :Tow  York qribune,  April  27,   1865.   says:

"Surgeon-General  Barmes  held  an  autopsy  upon  Booth' s  body  this  &ftermoon.

The  smaller  bone  of  his ±££i ±§g was  badly  fractured.  one  of  trie  smaller  arteries

ruptured.   and  t±e  leg  ba,diy  swollen.W

Colonel  II.  11.   ,fells  on  Hay  16,   1865,   (18)   testified  that  he  interviewed

Dr.  Indd  three  times  duririg  the  week  after  the  assassination  and  that  Br.  Lfudd

stated  that  when  he  had  examined  Booth's  leg  he  found  tr.e  front  bone  ras

broken  nearly  at  ritht  angles,  about  trro   inches  above  the  instep.    Hr.   Ba.tes

claimed  (19)  that  the  right  leg  of  his  rmrmry  showed  signs  of  fracture  about

six  or  eight  inches  above  the  ankle.

The  claims  of  thee  myth  makers  that  tr,e  government  had  given  out  varying

stol.ies  about  the  disposition  of  Booth's  body  are  untrue.     The  govermrient

repl'esented  ty  the  Tj7ar Department  has  not  to  this  day  released  any  official

statements  on  the  subject.     The  testimony' under  oath  of  General  Eokert  and  Baker

and  the  story  of  Dr.  frorter,  three  who  were  in  a position  to  ]mow  personally.

agree  that  the  body was  buried  in  the  old  penitentiary  building  of  the  -,7achington

Arsenal.      (20)

The  body  taken  from  this  place.   after  being  turmed  over  to  Edwin  Booth

was  identified  by  the  dentist  who  had  placed  gold  fillings  in  the  teeth  of

John  .'/ilkes  Booth.   (21)

If  the  wrong  man  had  been  shot  why  ma]se   such  an  effort  to  bring  Dr.    .

May  on  board  to  identify  the  body?    He  had  been  sent  for  the  third  time  and.
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on  his  way  to  the  I,1ontauk met  General  Ba}ser  coming  for  him.     The  officials

certainly  would not  have  been  anxious  to  call  in  Booth's  surgeon  to  identify

the  body  of  Booth  unless  they  were  honest  in  their  intentions.   (£2|

lthy  did  Edwin  Booth  go   to   so  much  trout)1e  f ron  1867   to   1869  to  procure

the  body  of  John  !7ilkes  Booth  if  the  family  in  the  meantime  had  met  him  in

Sam  Francisco   as  Finis  Bates,   I,TJ.   P.   Caxpbell.   Bernie  Babcock and  Clarence  grue
•t`/ilson  maintain?    And  may we  ask.  -where  is  the  i3roof  of  this  alleged  meeting?

Lt'thy  did  the  fsoverment  turn  over  a  body  to  the  Booth  farily  in  1869  for

burial  if  it  was  ]mown  ty  all  these  "rogiies."  ''embezzlers"  and  "instigators  of

rmrderff  who  these   folks  intimate  were  running  affairs  in  the  .'i`=thite  House  and  the

i,'/ar  Department  that  John  '.-Jiltes  Booth  was  not  the  man  who  had  been   shot?  T,Thy

take  the  chance  trjat  some  inquisitive  person might  learn  the  difference?  If  the

body  was  that  of  another  man,  wtry  wa,s  it  not  destroyed  by  Genera.i  Baker  to  hide

that  fact.    He  had  the  opportunity.

+\Thy  should  the  various  stories  as  to  the  destination  of  the  body  after

it  was  taken  from  the  gunboat  irorry  the  nyth-makers?    They  will  agree  that

a  man  was  killed  in  the  Garrett  ba,in  and that  his  body  cas  brought  to  -`i?achington.

placed  for  about  fifteen  hours  on  board  the  Hontauk.  subsequently  taken  from  the

1]oat  to   some  place  then  un]mown  to  the  general  public.     They  oarmot  deny  that

Edwin  Booth  over  a  period  of  four years  attexpted  at  intervals  to  obtain  possession

of  this  body.  and  tri&t  on  Febmary  15,   1869,   one  was  dug  up  in  one  of  the  arsenal

building  rooms,   on  trie   rough  box  of  which  was  tr-e  nana   !'John  -f7ilkes  Booth."     If

the  body  from  th.e  ;:ontauk was  buried  in  the  sea  or  eaten  up  with  acid  and  quiclclime

to  protect   the  C,I/ar  Depal.tment  in  a  nefarious  scheme.   as   some  fanatics  would

maintain,  and  the  box  labelled  ''John  -,`/ilkes  Booth"  did  not  contain  tr.e  body  of  this

man,  whose  cadaver  did  it  hold?    i,'/ould  tltey  a..nswer  that  the  United  States

Goverrment  during  trie  years  1865  to  1869  kept  a  supply  of  such  bodies  on  hand?

Let  us  ask  again  why  did  the  War  Depa,rtmerfu  cco,co   to  so  rmch  trouble  to  carefully

preserve  the  body  if  they  ]mew  they  had  the  w]:long  mall?
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The  statement  has  beeii  nELde  repeatedly  that  the  ',I/ar  Department

had no  evidence  in  its  files  that  the  body  was  treat  of  Booth.    This  is  not  true.

It  has  the  boot  cut  from his  left  leg.    This  was  authenticated  at  trie  Oonsplracy

Trial.     It  has  the  dia.ry  in  his  handwriting  taken  from his  person  while  he  was

dying  and  the  bill  of  exchange  rmde  out  to  his  order.     It  has,  or had,   the  stick

pin  taken  from  his undershirt.  a.nd  on  this  pin  the  assassin's  name  appeared.

It  has  the  Conspiracy  Trial  records  with  General  Barnes'   testimony  covering  Dr.

May's  identification  and the  testimony  of  Conger.  Doherty.  Lieutenant  Baker,

Corbett  and Jett  and  the  official  report  of  Lieutenant  I)oherty.  all  of  which  is

relevant  on  this  point  as  they  had  observed  trie  conduct  art.d utterance  of  the  man

shot  in  the  Garrett  barn  which  "as  evidence  of  his  identity.     The  slain man had

been  found  with  Her.old  with  whom  the  testimony   crowed  ho  had  fled  from  €i=/ashlngton.

He  iras  ca,ptured  a,t   the  Garrett  fa,rm  where  thae  testimony  stowed  he  had  been  talsen

ty  Jett.  Bainbridge  and  lthggles.

"e  i,!Jar Dopa,rtment  did  not  conduct  the  Sinrratt  Trial  and  trje  Impeachment

Investigation  and  in  consequence  the  records  in  these  cases  are  not  in  their  files.

The  testimoliy  submitted  in  both,  however.   is  fully  confirmatory  of  the  Booth

identity.  and  is  in  the  files  of  the  United  States  Government.

ITot  a  single  statement  ha.s  come   from  those  who  claimed  to   be  Wilkes  Booth

or  who  have  had  that  claim  made  for  them  that  irotild  indicate  more  than  the  most

Casual  ]mowledge  of  the  Booth  family  history  prior  or  subsequent  to  the  a,ssassination.

The  fanily' s  affairs  were  discussed  quite  genel.ally  in  the  newspapers  immediately

following  the  assa,ssination.  but  these  trumped-up  claimants  are  not  acquainted  even

with   the  common  newspaper  ]mowledge  of  thee  Booths  which  was  so  easily  obta.inable.

i7ithout  exception  the  statements  denying  the  identity  of  the  man  shot

in  the  Garrett  barm  as  John  !t-Jilkes  Booth  have  been  based  on unproven  statements.

without  the  submission  of  any  definite  physical  proof.  and  a.s  we  have  seen  they  have

been  bolstered  up  by  a,ltered  affidavits,  misquoted  statements  and  the  senile  rambling

of  those  wl]o  read  the  first  f icticious  accounts  and  in  their  confusion  imagined

E&,=-
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that  they .also  ]mew  something  about  the  rna.tter.

But  all  this  mist  give  way  even  if  there  mere  no  other  proof,  to  the

confirma,tion  of  John  Wilkes  Booth's  identity  in his  theatrical  personality  which

is  the  thread  mnning  through  his  entire  life  from  the  days  when  as  a  "wild  brained

boy"  he  'twctuld  charge  on  horseback  through  the  roods  on  the  iiaryland  fain,   spouting

heroic  speeches,  with  a  lance  in his  hand."  through  his  hairbrained  abduction  plots,

his  leap  from  the  presidential  box  and  the  melodramatic  "Sic  Sexper  Tyrarmisw

flung  at  tlte  sturmed  audience.  his  whixpering  diary.  then  the  dramatic  last  stand

in  the  Ga,rret  barn  when  he  offered  to  fight  the  entire  cavalry  detachment  if  they

would give  him  aL  shooting  chance  -and  finally  when  the  paralysis  of  death  was

creeping  over him.  his  desire  to   look  at  his  hands  and  tHe  moan,   ''Useless.

useless"  later  followed  ty  the  repeated  cry.   "RTll  me.  fill  me.W

Another  Booth  thread  that  ram  through  the  tragedy  was  the  assassin's

propensity  for  note  ihrriting.     First  his  thousand word  Apologia  prepared  ira  Hovember

1864  as  a prologue  to  the  abdnction  plots  and.left  with  his  sister  in  thiladeljhia. `

his  epilogue  written on  the  day  of the  assassination  for  the  next  day's  'twational

Intelligencer,''  and what  a,  sensa,tion he  expected  it  to  be.  then  the  finale.  his

miserable   diotlrm  in. tlie  diary  pages.

But  all  this  stol.1)ed  at  the  Garrett  bam!    let  the  nyth  makers  produce

a.  single  piece  of  writing  of  a  coxparable  nafuro  from  any  one  of  their  pretend.erg

and  they  will  have  made  a  begirmirig.     fob  thelri  also  produce  a  single  signature

or  any  handwriting  from  their various  claimants  that  at  all  resembles  Booth's

and  they  will  have  some  claim  to  our attention.

Instead  of  "Correcting"  HistoI.y,   i.ff.   Bates,  LIP.   Caxpbell,  E&rs.   Babcock

and Dr.  Wilson  obscure  the  truth  of history  and tend  to  the  fomation  of  an

erroneous  public  opinion.    As  has  been  shown  in  the  analysis  of  their  claims,

the  accounts  which  they  give  consist  merely  in  a  confused  junbllng  of  a  few

coxparatively unixportant  facts  mixed.  with  a  lot  of  nyths  and  famcios  and  leave
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unnoticed  and  untouched  the  great  mass  of  relevant  and  conclnsive  testimoziy

offered  at  the  Conspiracy  and  slirratt  tl.ia,1s  and  the  Impeachment  Investigation.
'..TJe  have  had  John  ',r/ilkes  Booth  as  ''a  soldier  in  ]IaI[imillian's  arny,"   (23)

"an  itinerant  Catholic  Priest  in  Me3[icolt;   (24)   ''as  a pseudo  lawyer  and politician

i.n  Lexington.   Ity.'';     (25)     ''As  a  lunbelman  in  norbhwestem  Canada.II:     (26)  As

''Jesse  Smith.   a  teamster";   "  as  Ifaura  Ida's  father  in  1872";  as  "an  evangelist

and  Episcopalian  Rector  in  Georgia",:   ''as  a  sailor  on  the  seven  seas.";   "As

Professor  Ravenwood,   a  Texas  school  teacher,"3   "St.  Helen.   a  Texas  sa,loon  keeper,";

''As  jlnos.   the  great  South  iirnerican  actor,";   "As  'Happy  Jack'   the  crippled  cobbler,";

"As  a  :[entuc]ay  school  teacher  for  forty-three  years";     "David  George.   the  house

painter  of  Hermessey,  EI  Reno  and  Enid,   OIaahoma.''    The  only  one  whose  handwriting

we  have  is  David  George's  and  an  expert  is  not  needed  to   tell  us  that  not  ty  the

wildest  stretch  of  the  imagination  could  it  be  identified  as  that  of  John 'i'Jilkes

Booth.     Some  of  the  claimants  were  in  diffel`ent  parts  of  the  world  at  the  sane  tine

and  it  is  certain  triat  they  were  not  all  the  same  man.     I  pass  the  problem  of

their  real  identities  to  wriomsoever has  the  inclination,   the  time  and  the  money

to  untangle  it.     I  feel  that  the  careful  reader  is  now  satisfield  that  John
`itJilkes  Booth  lies  buried  in  the  family  plot  at  Ealtlmore  and will  join me  in  the

hope  that  the  many  contenders  for  the  assassin's  infany.  James  Glasgow Armstrong.

John  St.  Helen.  David  George  and.  others  of  lesser  notoriety,  may  at  last  rest

peacefully undisturbed  ty  nyth  makers.    They  were  indeed  romantic  rascals,  ego-

maniacs.  who  have  enjoyed  their  preca,rious  places  in  history,  and now  in  the

category  of historical  fiction  let  us  trust  they  will  remain.

FrL.TIS,
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ltotes,

(1}       Clara  E.   Iangkelin.  in  her  ''Deatb  of  I,incoln"  page  6,   says:     ''Of

the  six  children  who  survived  their  father,  three  became  famous

members  of  his  i)rofession.   but  John  `'Jil]aes  mos  univel`sally  considered  the

most  gifted  of  trje  farmily,   though  a  sever.e  bronchial  a,ffection

threatened  his  voice  and.  consequently.  his  future  on  the stage."

I  have  been  unable  to  learn  what  authority Hiss  Ia;ughlin  had  for  this

statement.     Ity  researches  among  manuscript,   Booth  records  and  letters

in  the  Congressional  Library,  and  the  Harval.d  College  .Dramatic  Library

do  not  mention  this.

''St.   Helen,"  states  the  I]ood  County  Texas  History,   ''ha,d  a  serious

ixpediment  in  his  speech.   cansed  from  asthma,   so  he  could  rarely  spealc

above  a  whisper."

This  is  a  cormection  that  Eir.   Bates  and  the  others  missed.

(2)         0.   a.   Series  1.  Vol.  46,   page  987  -also  reported  in  our  Cha;pter  Vll.

(3)          See  page  --

{4)          See  page  --

(5)         See  page  --

(6}                   Ietter  dated  Efay  19.   1890.   at  jfustin,   Texas.   and  signed,   A.   8.

Garrett.     Ilo  was  a  younger  son  and  from  the  sta,tements  of  bliss

Holloi:tray  and  John  Garrett   (see  chapter  "At  the  Garrett  Fa,rm")     was

at  home  during  the  time  Bootb  was  their  unwelcome  grlest.     The  letter

was  published  by  the  Atlanta  Oonstitiitlon  July  50,   ls95,   in

connection  with   that  paper's  discussion  as  to  whether Dr.  James

Glasgow  Armstrorig  was  Booth  or  rot.
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Everton  J.   Conger.   one  of  the  Detective  Officers  ul]o  wa.s  present  at

the  death  oi  Booth  and  who   fired  the  t)arm  on  A:ay  17,   1865.   (a.   q!.   p.   93)

test ifi ed : -

"I  had  seen  John  +,7il]¢es  Booth  in  `I+/ashington.   and  recognized  trje  man

wl]o  was  killed  as  the   same.     I  had  before  remar`Ked  his  resemblance  to  his

borther.  Edwin  Booth,  whom  I  had  often  seen  play.

''1  recognize  ariong  the  accused,   trje  man  Herold.  whom  we  took  prisoner

on  tha.t  occasion.   in  the  barn.     .i'/e  found  on  Herold  a  small  piece  of  a.school

map  of  Virginia,   embracing  the  region  lmown  as  the  ITortherm  I`Teck.  where  they

were  captured. "

(7)     Augusta.   Georgia  Chronicle.  ,ipl.il  19.   1897.

{8}      See  page   --and   th'e  Roanoke,   Va.,   Ev_e_ni_ng=  ¥§]=[±,   June   6,1905.

(9)     See  pa,ge  --

(10)   See  page  --

Lieutenant  I.   8.   Baker..  at  the  Surratt  Trial,  June  25.   1867.  page  320,

testified:  that   t'There  wa,s  a  pin  which  Cololiel  Conger  took  from  his  undershirt

as  we  tore  open  his   (Booth's)   collar."    Baker  then  identified.  the  pin,   coxpass,

diary  and  icoc-Ket  lmife.  which  had  been   taken  from  Booth's  tiody.

June  25.   1867.  a.  I.  509.   Lieutenant-Colonel  Eiverton  J.   Conger.  testified:

that  after  Booth  was  st,ot.  and  before  he  died,  that  he  took  a Sin  with  a

single  stone  set  in  jet  and  tjrold  from  Booth's  person.  on  which  was  'Dan  Bryant

to  J.i.7.   Booth."    That  he  had  given  the  articles  taken  from  tr.e  body  to  fir.

Stanton,  Secretary  of  ``7ar.     The  pin  referred  to  was  e3[hibited  and  identified  ty

the  witness.

Edward  D.  Pormsend..  IIajor-General  United  States  Arny.  June  24.   1867.
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S.  I.  page  287,  testified3     ''That  a,s  assistant  Adjutant  General  of  the  Any

he  received  the  pin  and  other  articles  from  General  Eckert.  the  a,ssistant

Secretary  of lfa,r.  on  .iugrst  6,   1866,  as  he  was  retiring  from  office.  and  that

the  pin  had  not  been  out  of  his  possession  since  that   time.

Dan  Bryant,  'moi"  as  the  father  of minstrelsy.  was  a friend  of  the

Booth , s,

(11)     S.   I.  pp.   394-5.

(12)     Oonger.   C.   I.

(13)     See  page  ---

(14)     See  page  ---

(15)     See  page  ---

(16)     a.   I.   p.   95.

(17)     See  page  ---

(18)     a.   I.   p.   169

(19)     Bates  p.   262-263

(20)     See  enapter  11.

(21)     See  page  ---

(22)     See  Chapter  11.

(25)     Gay-Bates  p.   226-8

(24)     Gay-Bates

(85)     IGvan

(26)   Levan

lllllllllILi`--i-'-:-

Also  see  enapt.er  ---

11
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(17)     George's  last  letter  or  statement  written  on  the  day  of

his  death  and  the  only  letter  found  among his  effects:

"Grand  Averme  Hotel,
"S.   S.   Dumont,   Prop.
"Rates  :i2  Per  Day.
IISouth  Grand  Avenue.

"Enid.   0]dahoma.  January   13,   1902.

"I  an  informed  that  I  made  a will  a  few  days  ago  and  I  an

indistinct  of having  done  so.     I  herety  recall  every  letter,  syllable  and

word  of  any  will  that  I  may  have  signed  at  Enid.

"I  owe  Jack  Bernstein  about  Ten  Dollars.  but  he  has  ny watch

in  pawn  for  the  armouzit.

(SIGrm)     D.   E.   Georae."

(Isaac  and  Jack  Bemstein were  Enid  saloon  keepers. )

(18)   The  ac]mowledgment  to  mrs  Anstine's  affidavit  is  as  follows:H

''State  of  OHahoma)
)   S.   S.

''Oanadian  county     )

"I.  'iT.  J.  Finch.   a Notary  mblic  in  and  for  the  said  County,   in  the

State  aforesaid.   do  hereby  certify,   that  E{ary  .Anstine,  personally  ]moma  to  me

to  be  the  sane  person  whose  name  is  subscribed  to  the  foregoirig  inst"ment.

ap{]eared  before  me   this  day  in  person.  and  ac]mowledged  that   she   signed,   the

said  instrument.

"Given.  nnder  ny  hand  and  seal.  this  18th  day  of  July,   1921.

„  W,  J,   Finch.

"l[otary  mblio

"Eftyr  commission  expires  11-9-1924. W
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(19}                    The  will  to  which  George  refer.s  tears  the  indorsemeat  -''CaLse  229

Filed  this  16th  Day  of  Januar.y.   1903,   in  ny  office  I`]o.   1  In  Record  of

'`t/ills.  Page  2645.

t".  C.  Garber,   Probate  Judge.W

It  is  as  follows:-

"I.  David  E  Goorg®  of  the  County  of  Garfield and  qerritory  of

Oklahoma,  being  of  sound  mind  and  disposing  memory.   do  make,  publish

and  declare  this  to  be  ny  last  will  and  Testament.  hereby  revo]£ing  all

former  wills  by  me  rna.de.

(1)                    I  give,   devise  a,nd  bequeath  to  ny  nephew.  i7illy  George.   if  living

the  Seven  Hundred  Acre  tract  of  land  which  I  made  proof upon  before  the

Dawes  €9mmission  about  four years  ago,  which  tract  of  land  is  located  in

a  body  in  the  enic]£a,ska I{ation  I.  I.  about  ten miles  South  East  of

ELtarietta  I.  I.  and  within  tco  miles  of  the  Delaware  Crossing  of  Red

River;  The  intention  of  this  gift,  devise  and  bequeath  is  to  give

ny  said nemew  all  of  said  tract  of  land.  but  in  the  event  that  I  am

not  granted  ty  the  Government  the  whole  of  said  tract.  then  ngr  said

nephew  shall  have  all  of  said  tract  so  granted  by  the  Government  to

me.     I  further  provide  that  in  the  event  that  nor  said  nephew  is  not

alive,  then  I  give.  a.evise  and  bequeath  all  of  said  tract  of  land  or

so  inch  thereof  a.s  may  be  granted  to  me  by  the  Goverment  to  the

Sisters  of  enarity  of Dallas,  Texas.

(2)       I  give  and  bequeath  to  ny  friend.   Isaa.c  Bemstein.  all  money  that  may

be  collected.  from  tr]e  life  insnrazice  poliey  I  hold  of $5000.00  in  the

Hinights  of  rmythias  Iodge  I.To.   70  of  Dallas.  gexaLs  or  any  other  rmights

of  rmythl.as  Organiza,tion  or  Lodge;  also  ny watch.  tmnk and  all ny

wearing  appa.rel.

(3)       I  give  and  bequeath  to  ny  friend  George  E  Smith.   late  of  EI  Reno.  0.  I.
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all  money  that  may  be  collected  from  ny  Life  Insurance  Policy  of $2500.00

in  the  New  York hfutual  Hfe  Insurance  Co„  of  New  York.    After he  cia,11

pay  from  the  proceeds  of  said  Insurance  all  of ny  just  debts,  expenses  of

ny  last  illness  and all  funeral  expenses.
"(4}     I  give  and  devise  and  bequeath  to  ny  friend A.  A.  Thimont  the  sun  of

One  Hundred Dollars.

"(5)     I  give  and  bequeath  to  ny  friend  1.  N.   Houston  the  sun  of  One  Hrmdred

Dollars  and  one  l|Tote  signed  by  J.  W.   Simons  for  $350.00  note  dated  at  EI

Reno  0.  I.  July  5.   1902  and which  matures  too  years  from  said date.

W(6)     I  give,  devise  and  bequeath  all  ny  other  property  not  othervise

disposed  of.  both  real  personal  and mixed  whatsoever  and  wheresoever  the

same  may  be  to  the  Roman  Catholic  Church  of  EI  Reno,  Oklahoma,.

"(7)     Imposing  special  confidencei  in  the  integrity  and  ability  of ny  friend

L  I.?.  Houston  I  request  that  he  be  a,ppointed  executor  of  ny  Estate  and  that

he.tje  not  required  to  give  bond.     In  witness  whereof  I  have  hereunto   set  ngr

hand  this  5lst   day  of  Decent)er,   1902.

(SIGNED)     David  E  George

"Signed,  punblished  and  declared  ty  the  Said David E  George

to  be  his  last  will  and  testament  in  the  presence  of us  wfro  at  his  request

and  in his  presence  and  in  the  presence  of  each  other  have  hereunto  subscribed

our  names  as  witnesses  thel.eta.  this  the  day  and  date  above  written.

A.   8.   Brown                      .................. rest  Office,  Enid,   0.  I.

Chas.   S.  Fivans„ ....................... Post  Office.   0.  I.

Charles  0.  '.7ood ........................ test  Office.  Enid,   0.  I."

This  will  was  voided  I)y  the  letter  or  statement  George  wrote  on

the  day  of his  death.     Since  he  did  not  give  tr,e  address  of his  "nephew
-`T/illy  G.   George"  and  the  nephew  did  not  make  himself  lmown  after  Da.vid

George's  death,  no  trace  was  ever  found  of  t:r,is  relative.    `Phe  bequests
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to  the  Catholic  Chureh  may  have  been  the  ba.sis  for  the  claims  that  John

Wilkes  Booth  was  a  Catholic.

Two  years  befol.e  in  EI  Reno,  D.  E.  George  had  made  a  ''fast  I.:fill  and

''Pestament.W    This  also  was  found  with   the  last  day  letter.     It  began:

M|n   tr.e  ITame  of  God,   janen:'l

"I.  D.  E.   George.   being  of  sound  mind  and  disposing  memory,   do  malce  and

declare  this  nor  last  will  and  testament.  as  follows.  to-witi

"  To  ny  friend  Arma  'rfu   Smith,   of EI  Reno,   Oklahoma,   I  give  devise

and  bequeath  all ny  property,  both  real  and  personal,  of  whatever  kind  and

description.

Having  special   faith  and  confidence  in  George  E.   Smith,   of  EI  Reno,

Oklahoma  ri`erritory,   I  herety  designate  him,   the  said  George  E.   Smith,   as

executor  of  this  ny  last  will  and  testarment  to  serve  without  bond,   and

carry  out  the  provisions  of  this  instrument.

II`T  -.`,ITRESS  of  all  which   I  herounto  subscribe  mar  name   this  17th  day  of

June,   A.  D.   1900,   in  the  i)resence  of  the  witnesses  whose  names  are   sub-

scribed  hereto.

{SIGRED)     a.   E.   George

t[]fi the s se s :

Frank chstine
t`,i/.   I.   Beeks.

Perritory  of  Oklahoma,
Canadian  County, SS

We,  Tthose  names  are   subscribed  to  t?ce   fci.egoiri3`  will  as  witnesses  do  hereby

certif5r  tha,t  D.  a.   George,  to  us  knoun  to  be  the  person  I,triose  narie  is

subscribed  to   the  foregcling  will  this  day  in  our  presence  and  riearing

subscribed  his  name  to   said  instmmnt,  and  declared  to  us  in  our presence

and  in  our  hearing,   a-fld  in  the  ;rDresenoe  and  hearil}g  of  each  other  that  the
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same  is  riis  will;  a,nd we  do  further  certif3r  that  o`dr  names  were  there  and  are

herety  subscribed  in  the  pl.esence  of  the  said  D.  E.   deorge  and  in  the  presence

of  each  other  aLt  his  request.

'Witness  our  hands  this  17th  day  of  June  A.  D.   1902

t'Fraul= jhast inell

'''`V.   F.   Boots.''

Phis  had  been  made  for  the  .prxpose  of  bol`rowing  money  from

George  Smith,  l[r.   Bates'   WnysterioTis  financial  agent   for  the  Booths.W

Mr.   W.   P.   Oanpbell.  \whose   "Wand.erings  of  J.   ..7il]sos  Booth"  we

will  examine  in  the  next  chapter.  has  this  to  say  about  the  Y\yills{   '

In  reference  to  certain  lalids  in  the  Chickasaw Nation variously

bequeathed  ty  Booth  in  his  will,   in  reply  to   incLuiry  Mr.   0lark Wasson.

superintendent  of  the  Five  Civilized  Tribes.  writes  under  date  of  hms]sogee.

July  27s     "You  are  infomed  that  the  names  of  David  E.   George  and  1[f/illy

George  do  not  appear  upon  alry  of  the  approved  rolls  of  the  thic]casaw Nation.

Prior  to   approval  of  the  Ohoota;w-CI]icka.saw  agreement  of  July  I.   1902.

ratified  by  the  Choctaws  and  Chiclca,saws  September  25,   1902,   all  of  the  lands

in  t:rjose  two  nations  were  held  by  the  members  thereof  in  comon,   etc.     You

are  further  advised  t+,at  the  first  allotment  of  land  to  enrolled  citizens  and

freedmen  of  the  Chiclrasaw Nation was  not  made  until  April  10,1905."

Replying  to  inquiry,  F.   S.  EL  Clement,  superior  of  the  Sisters  of

Charity  at  I)alias,  Texas.   states  that  nothing  was  lmorm  there  whatever  of

this  man  (David a  George).   eta.     mire  do  not  think we  are  the  Sisters  in-

terested."    The  writer  is  then  referred  to  the  Sisters  of  Charity  of  St

Panl' a  Hospital.  Dallas.
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(20)     Ba.tes.  pages  292-298.

`,    (21)     Bates.  Pa£J.es  goo-sos.

(22)     Compare  the  Bates  statements  with  the  Joe  Jefferson  letter,--

The  statement  that  John  `']TJil]aes  Booth  and  Joseph  Jefferson  were  ln  the

same  conparry  from  the  time  when  "Booth  went  on  the   stage  at  the  age  of

seventeen."  is  untrue.    Refel`ence  to  the  theatrical  histories  in  the  IIoward

College  Dranatic  I,ibrary  and  numerous  play  bills  do  not  chow  that  they  even

appeared  together  and.  then  Jefferson  says  in  his  letter  that  he  "had  not

seen  Booth  since  he  was  19  years  old.W    Hr.   Bates,   though,  quotes  Jefferson

Ill  have  not  soon  him  since  a  chart  time  before  he  killed  President,  IIincoln.''


